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Referat af møde i Skolebestyrelsen torsdag den 29. februar på Hårup Skole 

Mødeleder: Jens 

Referent: Peter 

Deltagere: Hanne, Anders, Mette, Louise, Morten, Palle, Mette, Lise, Tina, Peter, Hanne, Kristine og Jens 

Afbud: Jane og David 

 Emne Ca. tid Mål med punktet Ansvarlig Referat 

1 Rammesætning af mødet 

 

5 min Velkomst  Jens Skoleleder rammesætter mødet. Slides brugt på mødet medsendes 

referatet. 

 

2 Aktuel status fra skolerne 10 min Orientering vedr. den aktuelle situation på 

skolerne:  

a) Ledelsen 

National trivselsmåling 

Sygefravær 

b) Personalet  

c) Forældrene 

 

 Pæd. leder på Elev Skole har fået nyt arbejde som skoleleder på 

Strandskolen. Hun tiltræder stillingen pr. 1. maj, hvilket giver god tid til at 

sikre en god overlevering fra Elev Skole. Skoleledelsen anbefaler at der 

ansættes to ledere på Elev Skole inden udgangen af juni måned. Dette så 

der sikres ledelseskraft til at imødekomme væksten på Elev Skole og 

overgangen til Ravnbakkeskolen. 

De elevstyrede læringssamtaler er i gang på begge skoler. Der er kommet 

positive tilbagemeldinger fra både elever, forældre og lærere. De 

elevstyrede læringssamtaler en del af årets skole-hjemsamarbejde, der 

evalueres senere på et møde i skolebestyrelsen. 
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D. 23. maj vil der være grundstensnedlæggelse på Ravnbakkeskolen. 

Arrangementet skal markere opstarten af byggeriet, der dog er 

påbegyndt på det tidspunkt. Grundet vejrforholdene har der ikke været 

indbudt til første spadestik.  

Elevtallet på de kommende 0. årgange lyder på 34 børn i Hårup og 64 på 

Elev skole. Der oprettes derfor to klasser på Hårup Skole og tre klasser på 

Elev Skole 

Begge skoler har et lavt sygefravær, hvilket er positiv. 

 

3 Skolernes økonomi 

Regnskab for 2023 

15 min Orientering om regnskab for 2023 

Regnskabet for 2023 de tre afdelinger forelægges 

skolebestyrelsen til orientering 

Jens Regnskab gennemgået og udleveret. (se bilag) 

Regnskabet blev godkendt efter enkelte kommentarer. 

Der var ros til overskueligheden af de omdelte bilag 

 

 

4 Budget for 2024  

Prioriteringer i det 

kommende skoleår 2024/25 

40 min Skolebestyrelsen præsenteres for forslag til 

budgettet for 2024  

Herunder: 

- antal elever og klasser 

- tilbagemelding fra mødet med forældrene på 5. 

årgang. Scenarier 

Jens Budget for 2024 præsenteret og drøftet. (Se bilag) 

Elevtallet for den kommende 6. årgang, som de aktuelt ser ud, tyder på, 

at der skal oprettes tre 6. klasser i det kommende skoleår. Skoleledelsen 

følger udviklingen i elevtallet tæt, og det kan blive nødvendigt at justere 

klasseantallet helt frem til 5. september. 
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- antal ansatte (nyansættelser – prioriteringer) 

- mulige udfordringer 

- prioriteringer  

- lektionsfordeling (hvad skal der undervises i ?) 

- understøttende uv 

- lejrskoler 

- investeringer 

 

Skoleledelsen vurderer, at der skal ansættes en ekstra 

børnehaveklasseleder og en pædagog på Elev Skole. Derudover skal der 

ansættes to/tre lærere på Hårup Skole afhængigt af det endelige antal 

klasser på skolen. Desuden bør der ansættes to pæd. ledere på Elev Skole. 

Skolebestyrelsen var enige i den prioritering. 

Der var opmærksomhed på den stigende udgift til elever der visiteres til 

specialklasser på begge skoler. Når udgiften for begge skoler fremskrives 

til de kommende skole år er det tydeligt at budgetterne ikke kan hænge 

samme uden at det får store konsekvenser for hele skoletilbuddet på 

begge skoler.  

Der er ligeledes stor usikker omkring om der bliver to eller tre klasser på 

den kommende 6. årgang. 

På baggrund af ovenstående valgte Skolebestyrelsen ikke at godkende 

budgettet grundet overforbrug på elever sendt i specialklasse samt 

usikkerhed omkring klasseantal på kommende 6. årgang. 

Skoleledelsen har nu til opgave at udarbejde forslag til nye budgetter for 

2024 for undervisningen på Elev Skole og Hårup Skole. 

 

5 Hvad sælges i 

boden/kantinen på Hårup 

Skole 

15 min Skolebestyrelsen orienteres om udbuddet og 

salget i boden på Hårup Skole.  

Der orienteres også om økonomien for i boden 

Jens Boden, hvor der sælges små og forarbejdede middagsretter på Hårup 

Skole har en økonomi der lige hænger sammen. Det gør den primært da 

lønudgiften til driften er minimal. 
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Udbuddet af varer er bla begrænset af, at det skal være nemt at tilberede 

og at der ikke må være det store spild af varer. 

Skolebestyrelsen tog orienteringen til efterretning 

      

6 Skolernes ordensregler, 

værdiregelsæt og 

værdigrundlag 

30 min Skolernes ordensregler og værdiregelsæt er af 

ældre dato.  

Ordensreglerne spiller sammen med ”regulativ til 

fremme af god ro og orden i Folkeskolen. 

Dette pkt er tænkt som første del i en måske 

længere proces – temaaften? 

Jens De eksisterende ordensregler og værdiregelsæt blev gennemgået af 

skolelederen. De er ikke blevet revurderet i længe, og skoleledelsen 

ønsker at drøfte, om de på dagsordnen på et af de kommende møder.  

Skolebestyrelsen drøftede dette i små grupper og havde følgende 

bemærkninger til ordensreglerne og værdiregelsættes: 

- Det er vigtigt, at de regler der nedskrives, indeholder så meget 

luft i formuleringerne, at situationer i dagligdagen kan afvejes og 

håndteres at det pædagogiske personale og ledelsen i hvert 

enkelt tilfælde. 

- Det er vigtigt at forældrene involveres i et tæt samarbejde med 

skolen. 

- Sanktionsmulighederne kan med fordel skærpes på skrift, så alle 

parter kender dem. Men at det samtidig er tydeligt at skolen 

forholder sig enkeltvis til alle sager og vurderer dem sådan. 

- Man kan med fordel skabe et samspil mellem ordensreglerne, 

værdiregelsættet og skolernes trivselsplan og handleplan mod 

mobning. 
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- Tydelige regler og værdier kan skabe en tryghed i hverdagen. Det 

er vigtigt at der handles hurtigt i alle sager og at forældrene 

involveres. 

- Det skal være tydeligt, hvordan skolerne forholder sig til 

anvendelse af straf og konsekvenser, og hvad man pædagogiske 

ønsker at opnår, når de anvendes.  

- Man kan med fordel inddrage Dansk Center for 

Undervisningsmiljø i arbejdet. 

Slutteligt blev det besluttet, at punktet behandles mere grundigt på et 

senere møde i skolebestyrelsen.  

 

 

 

  

7 Punkter til de kommende 

møder 

5 min   1) Forældretilfredshedsundersøgelsen 

2) Den fritidspædagogiske vision - et fritidstilbud med eller uden skærm 

3)  Klasseforældreråd - rammer og forventninger 
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8 Eventuelt 5 min   • D. 3. april kl. 13.30 - 15.30 afholdes der skoleudviklingssamtale. 

Ønsker medlemmer af skolebestyrelsen at deltage? Hvis man er 

interesseret, kan man kontakte skolelederen for nærmere aftale. 


